
Interpellation rörande återkallade NPF-diagnoser 

 

Till ansvarigt regionråd 

 

Allt fler barn, ungdomar och vuxna får olika så kallade NPF-diagnoser. Under de senaste tjugo åren 
har vi i landet som helhet kunnat se en ökning med flera hundra procent och Västmanland är inget 
undantag. Att bli diagnostiserad med ADHD eller autism innebär för många en befrielse och kan ofta 
hjälpa till att förklara varför en individupplever olika svårigheter i studiesituationen, på arbetet och 
livet i stort. 

 

Men för andra innebär diagnosen en börda och ett hinder. Diagnostiseringen känns påtvingad eller 
upplevs ha ett oklart syfte och man tycker att man placeras i ett fack för att andra bestämt det eller 
för att man ska kunna få det stöd man behöver för att klara skolan. Intressant nog kan vi också se att 
gruppen vuxna som vänder sig till landets regioner för att få sin diagnos återkallad ökar. 

 

Det är psykiatrin som ansvarar för diagnostiseringen inom regionen. Både det faktum att mängden 
diagnoser ökar så drastiskt och att antalet vuxna som på eget initiativ vill bli av med sin diagnos tycks 
växa ger upphov till flera frågor avseende vad som leder fram till diagnosutredningarna, hur 
utredningarna går till samt vad en diagnos faktiskt får för konsekvenser för individen. 

 

Utifrån ovanstående vill jag fråga ansvarigt regionråd: 

- Hur stort är antalet personer i region Västmanland som söker sig till psykiatrin för att få sin 
NPF-diagnos återkallad? 

- Hur ligger regionen till jämfört med andra regioner avseende antalet NPF-diagnostiserade 
och antalet hänvändelser om återkallande av NPF-diagnos? 

- Givet svaren på ovan frågor, vad drar regionrådet för slutsatser avseende 
diagnosutredningarnas mängd samt antalet ansökningar om återkallande av NPF-diagnoser i 
region Västmanland? 
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